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Vážený pane zastupiteli, 

děkuji za Vaše dotazy a připomínky. Dovolte mi reagovat na Vaši interpelaci 

vznesenou na 11. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 5 konaném dne 

18.06.2024 s názvem „Zbytečné a předražené komunitní centrum na místě pro střední 

školu na Barrandově?“. 

Na Barrandově chybí služby a občanská vybavenost v mnoha oblastech, to je veřejně 

známá věc. Nejtíživější je situace s hřišti a různými pobytovými plochami pro starší 

děti a mládež. Proto se vedení městské části zaměřilo právě na tuto skupinu  

a uspořádalo participační setkání a anketu mezi žáky druhého stupně obou 

barrandovských škol. Z ankety vyplynulo, že největší hlad je po skateparku, 

pumptracku, bike parku, zkrátka po aktivním sportování na kolečkách. A také  

po parkově upraveném prostoru s různými atrakcemi a „zastávkami“, tedy místy  

s pěkným výhledem, na kterých se dá dlouze pobýt s kamarády. 

Vedení městské části proto připravuje tři projekty, které by měly situaci náctiletých  

na Barrandově výrazně zlepšit. Prvním je relaxační park za školním hřištěm  

ZŠ V Remízku. 

Druhým je provizorní hřiště s hliněným pumptrackem na Trianglu, tedy v místech,  

kde se počítá se školou a sportovní halou. Jak jistě víte, městská část nemá  

na Barrandově žádné vhodné pozemky na nová hřiště nebo parky. Nabízí se tedy  
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dočasně využít nevyužívanou plochu do doby, než se škola a sportovní hala začnou 

stavět. A to může trvat roky. 

U sportovní haly tomu stojí v cestě především podmínka statutu svěření pozemku  

parc. č. 954/1 od HMP, ve kterém je uvedeno, že se MČ Praha 5 „zavazuje využít 

pozemky ... pro výstavbu sportovního areálu v souladu s předloženým záměrem“.  

Tím záměrem je přiložená urbanistická studie Barrandov – Štěpařská  

od architektonického ateliéru Headhand z 03/2018. Na ni se odkazuje i stanovisko  

IPR Praha. Tato studie navrhuje pozemek kompletně zastavět zimním stadionem, 

výška 10 m, plocha 3 500 m2. Pro výstavbu sportovní haly, která bude využitelná pro 

budoucí školu i pro veřejnost, je tedy nejprve nutné změnit záměr výstavby ve statutu 

svěření, následně záměr vyprojektovat a povolit. To dává časový prostor na 

vybudování provizorního hřiště z prvků, které nebudou vyžadovat žádný povolovací 

proces. 

Ohledně výstavby střední školy v současné době probíhají jednání mezi HMP a MČ 

Praha 5, s tím, že MČ Praha 5 požádala HMP o specifikaci, o jakou střední školu by 

mělo jít, jaká má být její velikost a náplň. Poslední jednání proběhlo s panem radním 

Klecandou dne 16. července 2024 a nyní čekáme na vyjádření HMP. 

Na základě všech těchto informací a na základě vyjádření výborů a komisí uvažuje 

vedení městské části o přeřešení prostorového a časového konceptu území Trianglu. 

Hlavní změnou by byl přesun nízkoprahového centra pro mládež a dalších služeb  

na pozemek parc. č. 954/1 a vytvoření zastavovací studie a následně projektu na celý 

stavební blok se sportovní halou, venkovními sportovišti a nízkoprahovým centrem. 

Důležité je zde také zmínit, že nízkoprahové centrum cílí především na starší děti  

a náctileté na rozdíl od Vámi zmíněného Kulturního centra Záhorského, které je 

zaměřeno na využití menšími dětmi. 

Pozemek pro školu by tím zůstal volný a Magistrát HMP by mohl bez omezení 

připravovat projekt střední školy. 
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Je zjevné, že do zahájení stavby sportovní haly nebo školy uplyne ještě hodně vody. 

Proto nám v mezidobí stále dává smysl provizorní využití velké části pozemků  

na aktivity pro starší mládež. Především se jedná o hliněný pumptrack, prvky  

pro cvičení a drobný mobiliář s podmínkou, že jejich umístění nebude vyžadovat 

povolení, realizace bude za přiměřené náklady, náklady na budoucí odstranění budou 

minimální a část prvků bude možné následně přesunout a využít v jiné části 

Barrandova. 

S pozdravem 

 

 

 

Mgr. Radka Šimková 

starostka MČ Praha 5 

 


